
AMIKOR A VÁLTOZÁS szele fúj, 
egyesek védőfalat emelnek, 
mások viszont szélmalmo-
kat építenek – szól az ősi kí-
nai mondás.

Meg vagyok győződve ar-
ról, hogy az a helyes, ha a 
változást hátszélként hasz-
nálva előnyünkre fordítjuk, 
de igazat adok az óvatosak-
nak is, akik azt mondják, 
vigyázzunk, nehogy elfúj-
jon bennünket a szél – ezért 
csak okos, megfontolt mó-
don szabad cselekedni. Úgy 
tartják, ha valami véget 
ér, érdemes visszatekinte-
nünk a magunk mögött ha-
gyott időszakra, hogy ösz-
szegezzük a velünk és körü-
löttünk történteket – kezd-

te évértékelőjét Szarvas 
Péter, Békéscsaba Megyei 
Jogú Város polgármestere, 
majd a folytatásban a me-
gyeszékhely életének meg-
határozó mozzanatait ösz-
szegezte.

2018 többszörös jubile-
um volt: Békéscsaba újra-
telepítésének 300., várossá 
avatásának 100. évforduló-
ját ünnepeltük. A tri cen te-
ná ri u mot gazdag program-
sorozattal tettük igazán 
emlékezetessé, amelynek 
fénypontja egy kétnapos, az 
első telepesek megérkezé-
sét felidéző látványos mű-
sor volt.

A KETTŐEZER-TIZENNYOLCAS 
gazdasági évnek Békéscsaba 
Megyei Jogú Város úgy indul-
hatott neki, hogy a közgyűlés-
ben minősített többséget biz-
tosító Fidesz-frakció konst-
ruktív hozzáállásának kö-
szönhetően a város költség-
vetése a tervezett határidőre 
elfogadásra került. Az elfoga-
dott költségvetés stabil és ki-
egyensúlyozott gazdálkodást 
tett lehetővé, amely biztosí-
totta a város kötelező felada-
tainak ellátását, továbbá for-
rást biztosított a nem kötele-
ző feladatok, mint például a 
sport és kultúra területének 
finanszírozására – kezdte év-
értékelőjét Hanó Miklós, Bé-
késcsaba Megyei Jogú Város 

gazdasági ügyekért felelős al-
polgármestere, a Fidesz Vá-
lasztókerületi elnöke.

A politikus kijelentette, a 
megyeszékhelyen eddig soha 
nem látott, dinamikus fejlő-
dés az EU-s forrásoknak, az 
Orbán Viktor vezette magyar 
kormánynak, valamint a fej-
lesztéseket és a Terület- és 
Településfejlesztési Operatív 
Programban nyertes pályáza-
tokat koordináló Békéscsabai 
Városfejlesztési Kft.-nek kö-
szönhető. A TOP-os források-
ból kerékpárutak épültek a 
Berényi úton, a Pataki László 
utcában, a Körte soron, a Gyu-
lai úton, a Franklin utcában.

Képviselői Krónika
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Pusztaföldvárról 
indulva, több diplomát 
szerezve, népművelő-
ként, kulturális központ 
igazgató-helyetteseként, 
önkormányzati képvi-
selőként, szociálpoliti-
kusként járta végig azt 
az utat Herczeg Tamás, 
amelynek eredménye-
ként, ez év áprilisában 
a választópolgároktól 
felhatalmazást kapott 
Békés megye központi 
részének parlamenti 
képviseletére. Békés-
csaba, Csabaszabadi, 
Csorvás, Gerendás, 
Kétegyháza, Kétsoprony, 
Kondoros, Szabadkígyós, 
Újkígyós és Telekge-
rendás fi de szes ország-
gyűlési képviselőjével 
beszélgettünk a 2018-as 
esztendőről.

– Óriásit fordult Önnel a világ 
ebben az évben. Miben érzi a 
legnagyobb változásokat?

– Nagy változást hozott az 
életembe ez az év. Soha nem 
dolgoztam úgy, hogy kétlaki 
voltam, tehát hogy nem ott 
laktam, ahol dolgoztam. Pon-
tosabban dehogynem! A  kö-
zépiskolát követően egy évig 
újságos voltam Orosházán, 
miközben Pusztaföldváron 
laktam. De az más helyzet 
volt, már csak a távolság 
és persze a feladat miatt is. 

Most Békéscsabán élek és a 
munkám részben Budapest-
hez köt. Tehát ez jelentős 
változás. Eddig is része volt 
a mindennapjaimnak a köz-
élet, de most ez teljesen más. 
Más a felelősség, más kész-
ségek kellenek ehhez a fel-
adathoz, más a közeg. Ennek 
igyekszem a legjobb tudásom 
szerint megfelelni.

– Miben más ez, a korábbi, 
városi képviselői munkájához 
képest? 

– Most hirtelen három 
dolog jut az eszembe. Eddig 
is sok meghívást kaptam 
különböző eseményekre, 
de a választás óta lénye-
gesen megnőtt ezeknek 
a száma. Másrészt a tíz 
településnek mennyi-
ségre is sok – és sokféle, 
különböző – olyan tör-
ténése van, amiben a 
képviseletüket kérik, 
és elvárják az ország-
gyűlési képviselő-
jüktől. És ez teljesen 
rendjén van így! Nagyon 
sok féle olyan feladata van az 
egyéni képviselőnek, ami a 
települési önkormányzatok, 
illetve a településen élők kü-
lönböző élethelyzetéhez iga-
zodó elvárás. Ezek egy része 
teljesíthető, más részük kívül 
esik a képviselői megoldási 
lehetőségek tárházán. A  má-
sik területe a munkámnak a 
törvényalkotás kérdésköre, 

ahol a képviselői mozgáste-
remet próbálom kihasználni, 
érvényesíteni. Vannak olyan 
szakmai kérdések; akár a fúrt 
kutak, akár az ápolási díj, akár 
a rezsicsökkentés területén, 
ahol markánsan próbáltam 
érvényesíteni az emberek 
érdekeit, és talán sikerült is. 
Emellett van sokféle olyan 
képviselői aktivitás, ami a 
jogalkotás folyamatában ad 
mozgásteret a képviselőnek. 
Ezekben a kérdésekben illik 
tájékozottnak lennie egy par-
lamenti képviselőnek. Az Or-
szággyűlés életében mindig 
az év vége jelenti a dömping 
időszakát. Volt olyan eszten-
dő, amikor december 31-én 
éjszaka a Parlamentben még 
szavaztak a képviselők. Ja-

nuártól rendszerint 
rengeteg jogsza-
bályi változás lép 

életbe, amelyek-
nek a törvényi 
hátterét meg 

kell teremteni. Ezek-
ről a törvényekről – ah-

hoz, hogy ne érezd magad 
bi o  dísz  let  nek – kell, hogy 

legyen tudásod.

– Visszanézve az elmúlt 
éveket azt láthatjuk, hogy 
az újonnan megválasztott 
képviselők nem voltak túl 
aktívak, inkább a helyüket 
keresték. Önnél, látva a par-
lamenti munkája intenzitá-
sát, a felszólalások számát 

– gondolok itt a vezérszónoki 
szerepekre, a Törvényalko-
tási Bizottság álláspontjai-
nak ismertetéseire, napirend 
utáni vagy kétperces felszó-
lalására, napirend utáni kér-
désére – nem tapasztalható 
megilletődöttség. Ez a len-
dületes munka elvárásként 
jelentkezik a frakcióvezetés 
részéről, vagy belső készte-
tés eredménye?

– Minimum kettős motivá-
ció van bennem. Egyrészt egy 
intellektuális kihívás, hogy 
legyen a fejemben a jogalko-
tással kapcsolatos tudás, és 
erről tudjak is megfogalmaz-
ni mondatokat. Ezt nevez-
hetjük belső késztetésnek, 
kihívásnak is, hiszen ha erre 
kapott az ember a választók-
tól mandátumot, akkor kö-
telessége ebben elmélyülni. 
Másik oldalról megközelítve 
a képviselőséget: tíz telepü-
lést képviselek, a tíz települé-
sen élő embereket. Folyama-
tosan jönnek a megkeresések 
az önkormányzatoktól, intéz-
ményektől, vállalkozásoktól, 
civil szervezetektől, magán-
személyektől, amelyekben 
valamiféle módon közvetítést 
kérnek az ügyükben. Nem 
visszaélve, de élve a képvise-
lői tisztséggel, az ember ilyen-
kor megpróbál közvetíteni, az 
adott ügyben eljárni. 

Szarvas Péter, Békéscsaba 
polgármestere

Hanó Miklós, Békéscsaba 
alpolgármestere
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A 2018. ÁPRILIS 8-ÁN lezajlott 
országgyűlési választáson 
új parlamenti képviselőt 
választott a település. Her-
czeg Tamás képviselő úr jó 
kapcsolatot ápol a települé-
sünkkel és a gyümölcsöző 
kapcsolatnak köszönhető-
en, a jelenleg is zajló beru-
házások mellett, reméljük 
további fejlesztések várha-
tóak Gerendáson – kezdte 
évértékelőjét Lengyel Zsolt 
polgármester. Mint elmond-
ta, idén belügyminisztéri-
umi forrásból újították fel 
a Kossuth utca nyugati ré-
szét. A települést érintő fon-
tos fejlesztés volt az a TOP-
os projekt, amelynek során 
a Gyula–Új kí gyós–Csorvás 
összekötő út több mint négy 
kilométer hosszan teljes 
körűen megújult, illetve 
ugyanezen az útszakaszon 
további három kilométer 
került felújításra, a Nemze-
ti Fejlesztési Minisztérium 
komplex útfelújítási prog-
ramja keretében.

A település legnagyobb 
projektje a Gerendás–Csor-
vás közötti kerékpárút 
fejlesztés, amelynek ered-
ményeként – 400 millió fo-
rintos támogatásból – közel 
hat kilométer hosszú kerék-
párút épül, illetve bizonyos 
szakaszok felújításra kerül-
nek. A kivitelezés befejezé-
se 2019 májusára várható. 
Szintén folyamatban van 

az Egészségház energeti-
kai korszerűsítése, amely-
nek részeként az épület 
akadálymentessé tétele is 
megtörténik jövő év április 
végéig.

A következő esztendő ta-
vaszán kezdődhet a Jókai 
utca egy részének, illetve a 
Hunyadi utca teljes szaka-
szának az útfelújítása. Erre 
a fejlesztésre a Belügymi-
nisztérium támogatásával, 
és a település önrészével ke-
rülhet sor. 

A következő év terveivel 
kapcsolatban Lengyel Zsolt 
elmondta, Gerendás Köz-
ség Önkormányzata további 
három pályázatot nyújtott 
be a Polgármesteri hivatal, 
a Művelődési ház és az Is-
kola épületének energetikai 
felújítására. A pályázatokat 
befogadták, bíznak a kedve-
ző döntésben.

KÉTSOPRONYBAN több fejlesz-
tés is megvalósult ebben az 
esztendőben, illetve vannak 
olyan beruházások, ame-
lyek idei előkészítését kö-
vetően a következő eszten-
dő feladata lesz a kivitelezés. 
Völgyi Sándor polgármester 
elmondta, hogy Két sop rony-
ban 2018-ban TOP-os pályá-
zatból az óvodai fedett ját-
szóhely felújítását végezték 
el 5,2 millió Ft támogatási 
összegből. A Piactér kiala-
kítása című pályázat támo-
gatási szerződése aláírásra 
került, az engedélyeztetési 
és közbeszerzési eljárásokat 
követően 2019. első felében 
indulhat el a projekt megva-
lósítása, amely összesen 48 
millió forintba kerül.

Az önkormányzati intéz-
mények belső energetikai 
felújítása című pályázat po-
zitív elbírálásban részesült. 
Bár a támogatási szerződés 
még nem került aláírásra, 
remélhetőleg ez a közeljö-
vőben, a következő év elején 
megtörténik, s így 2019-ben 
megvalósulhat a projekt. Az 
„Óvodai belső felújítás, esz-
közbeszerzés” című projekt 
elbírálás alatt van, pozitív 
döntés esetében 2019-ben 

ez is megvalósulhat. A tele-
pülésen a közterületek fej-
lesztéseként, Kétsoprony 
központ részében pályázati 
támogatásból újították fel a 
járdát.

– A Vidékfejlesztési Prog-
ram keretében a külterüle-
ti tanyasorokon kamerák 
elhelyezésére került sor a 
közbiztonság növelése ér-
dekében. Szintén a közbiz-
tonság növelése, valamint 
a közlekedés segítése érde-
kében, az önkormányzat sa-
ját forrásból 32 közvilágítá-
si lámpatestet helyezett el a 
tanyasorokon, a soprony ta-
nyáknál – zárta évértékelő-
jét Völgyi Sándor. 

ÖNÁLLÓ TELEPÜLÉSSÉ válá-
sának 25. évfordulóját ün-
nepelte 2018-ban Csabasza-
badi község, Békés megye 
talán legfiatalabb önálló te-
lepülése. A jeles évfordulóra 
a hagyományos Almanapi 
rendezvényen emlékeztek, 
amely a helyi szlovák kö-
zösség gasztronómiai és 
kulturális programja. Az 
ünnepségen a szlovákiai 
testvértelepülés, Hradište 
delegációja is jelen volt, ak-
tívan kivette a részét a prog-
ramokból. Az eseményen 
Herczeg Tamás országgyű-
lési képviselő mondott kö-
szöntőt, felidézve személyes 
emlékeit, hiszen tagja volt 
annak a békéscsabai képvi-
selő-testületnek, amelynek 
regnálása idején Csa ba sza-
ba di elszakadt Békéscsabá-
tól.

A település 25 éves önálló-
ságának állít emléket a Ha-
rangozó Imre néprajzkutató 
szerkesztésében napvilágot 
látott a „Gerendási pusztá-
ból született község: Csa ba-
sza ba di” című kötet. Az ün-
nepélyes bemutatón a könyv 
tartalmát maga a szerkesztő 
ismertette 2018. szeptember 
22-én, ahol a Beliczey család 
tagjai is megjelentek.

A település idei fejleszté-
seivel kapcsolatban Sze ve-
ré nyi At ti lá né polgármester 
asszony elmondta: – Meg-
újult Csa ba sza badi Község 
szociális központjának kül-
ső tere egy 25 millió forintos 
TOP-os pályázati forrásnak 
köszönhetően. A  fejlesztés 

révén egy zöldterülettel kö-
rülvett filagória mellett a 
külterületi ingatlan haszná-
lóknak védelméül is szolgáló 
kerítés kialakítása, illetve 
ezzel egy időben kapuk cse-
réje történt meg. A Csa ba-
sza ba di Általános Humán 
Központ „B” épületrészének 
energetikai felújítását szin-
tén TOP-os pályázat tette 
lehetővé. A 43,8 millió forint 
értékű projektek megvaló-
sítása, fizikai kivitelezése 
megtörtént, a beruházások 
2019. év elején egy későbbi 
időpontban kerülnek át-
adásra.

A település vezetője az el-
mondottakhoz hozzáfűzte, 
nagyon jó a kapcsolat Her-
czeg Tamás Békés megye 
1. számú választókerületé-
nek országgyűlési képvi-
selőjével, aki több ízben is 
egyeztetett a helyi szociális 
ágazat dolgozóival a helyi 
sajátos problémák, gyakor-
latok megismerésének cél-
jából.

Szeverényi Attiláné

Baráth Lajos

Lengyel Zsolt Völgyi Sándor

Ribárszki Péter

Települési polgármesterek évértékelése

Kalcsó Istvánné

Csabaszabadi – jubilált a 
legfiatalabb település

Gerendás – 400 milliós a 
kistelepülés nagy projektje

Kétegyháza – az önkormányzat 
sikeres a pályázatokon

Kondoros – az összefogásnak is 
köszönhetően fejlődik a város

Kétsoprony – pályázati és 
önerős fejlesztések

KÉTEGYHÁZA Nagyközség 
Önkormányzata sikeres a 
pályázatok terén, amelyek 
megvalósítása folyamatos, 
egyes projekteknek már be 
is fejeződtek a kivitelezési 
munkái – kezdte évértéke-
lőjét Kalcsó Istvánné pol-
gármester asszony. – A Mű-
velődési Házban jelenleg 
is folyik az energetikai 
fejlesztés, a Könyvtárban 
pedig a fűtéskorszerűsítés 
mellett, a Nemzeti Kultu-
rális Alaptól kapott támo-
gatásból a belső tér is átala-
kul. A  Napsugár óvodában 
a Belügyminisztériumtól 
nyert forrásból tornaszo-
ba épül. Már csak az utolsó 
simítások vannak hátra és 
a gyerekek birtokba vehe-
tik az új épületszárnyat. 
Az Idősek Nappali Ellátó 
Intézményének Széchenyi 
utca 25. szám alatti ingat-
lanán a beruházást decem-
ber 7-én átadtuk. A csapa-
dékvizes pályázatunknál a 
közbeszerzési eljárást kell 
lefolytatnunk, a munkála-
tokat  tavasszal szeretnénk 
elkezdeni. Az In ter reg Ro-
Hu nyertes pályázatunknak 
köszönhetően kerékpár-
utak is épülhetnek a telepü-
lésen, amelyhez készülnek 
az engedélyes tervek. Talán 
a legnagyobb érdeklődés a 
szennyvízhálózat bővítését 

kíséri a településen. A mun-
ka jó ütemben halad, van rá 
esély, hogy egy év múlva a 
befejezést ünnepelhetjük. 
A pályázataink összessé-
gében jól haladnak. Szinte 
hetente készül el újabb be-
ruházás. A munka ezzel még 
sajnos nem ér véget, hiszen 
a pályázatokkal való elszá-
molás, és azok hatóság álta-
li leellenőrzése még ezután 
következik. Herczeg Tamás 
országgyűlési képviselő úr 
igyekszik segíteni a mun-
kánkat, vele jó, szinte napi 
munkakapcsolatot ápolunk. 
Rendszeresen eljön a ren-
dezvényeinkre, legutóbb az 
Idősek Nappali Ellátó In-
tézményének ünnepélyes 
átadóján vett részt. – zárta 
évértékelőjét Kalcsó Ist-
vánné.

MINDEN TEKINTETBEN pozitív 
évet zártunk – kezdte évérté-
kelését Ribárszki Péter, Kon-
doros város polgármeste-
re. – Sikeresen vettünk részt 
TOP-os pályázatokon, s en-
nek eredményeként öt nyer-
tes pályázattal rendelke-
zünk. Ezek közül kettőt idén 
átadtunk, a továbbiak befe-
jezése 2019-ben és 2020-ban 
várható. Ezek a város életé-
ben meghatározó beruházá-
sok, városképet, városi élet-
minőséget javító fejlesztések.

A település első embere ki-
emelte, hogy folytatódott a 
2015-ben elkezdődött prog-
ram, amelyben lakossági és 
önkormányzati összefogás-
sal további utcákat láttak el 
szilárd burkolattal. A prog-
ram eredményeként a koráb-
bi 33 százalékhoz képest, a 
következő esztendőben már 
50 százalék fölé emelkedhet 
a szilárd burkolatú utak ará-
nya Kondoroson. Szintén út-
fejlesztéshez kapcsolódóan a 
polgármester azt is elmondta, 
kézzel fogható közelségbe ke-
rült az M44-es gyorsforgalmi 
út befejezése, ami gazdaság-
fejlesztő potenciállal rendel-
kezik majd, emellett élhetőb-
bé, és közlekedés szempont-
jából biztonságosabbá teszi a 
várost, hiszen a nagy átmenő 
forgalmat eltereli a városból.

A település közéletében 
meghatározó a Kondoro-
si Betyár Napok. Az idei, 
immár 19. rendezvény kü-
lönleges volt, mivel test vér-
te le pü lé si találkozót is ren-
deztek, amelyen a felvidéki 

Nagysalló és a németorszá-
gi Hahnhofen képviselőivel 
a kapcsolatok 20 éves évfor-
dulóját ünnepelték. A  talál-
kozón, melyen újra aláírták 
és ezzel megerősítették a 
test vér te le pü lé si kapcsola-
tokat, részt vettek a másik 
két testvértelepülés – Bős 
és Küsmöd – képviselő is. 
Az ünnepségen díszpolgári 
és Kondorosért címeket is 
átadtak, valamint leleplez-
tek egy kopjafa együttest a 
test vér te le pü lé si kapcsola-
tok tiszteletére.

Ribárszki Péter év értéke-
lőjét így zárta: – Ebben az év-
ben, a város aktív és szép szá-
mú egyesületei és civil szer-
vezetei jelentős részt vállal-
tak a programok szervezésé-
ből, így jelentősen gazdagí-
tották és színesítették Kon-
doros közéletét, melyet ez-
úton köszönünk nekik! Ál-
dott, békés, szeretetteljes Ka-
rácsonyi Ünnepeket és bol-
dogságban, sikerekben gaz-
dag új esztendőt kívánok!

KÖZEL 900 MILLIÓ forintra te-
hető azoknak a fejlesztések-
nek az összköltsége, ame-
lyek megvalósultak Csorvás 
városában. A védőnői épü-
let megépítése, a kerékpár-
út fejlesztések, illetve az 
energetikai korszerűsíté-
sek egyaránt fontos beruhá-
zások voltak a település éle-
tében.

Baráth Lajos, Csorvás 
város polgármestere így 
értékelte a 2018-as eszten-
dőt: – Elsőként kiemelném, 
a település nem érezte meg, 
hogy ez év tavaszán képvi-
selő váltás történt. Vantara 
Gyula helyett Herczeg Ta-
más lett a választókerület 
országgyűlési képviselője, 
akivel korrekt, jó a munka-
kapcsolat. Jól szerepeltünk 
a TOP-os és EFOP-os pályá-
zatokon, amiért köszönettel 
tartozunk az országgyűlési 
képviselők mellett Zalai Mi-
hály megyei önkormányzati 
elnöknek is. Összesen hét 
pályázaton, közel kilencszáz 
millió forintot nyertünk. 
Bízunk benne, hogy a követ-
kező esztendőnk is hason-
lóan sikeres lesz. A jövő évi 
tervekről alig egy hónapja, a 
Csorváson tartott fogadóóra 

alkalmával egyeztettünk 
Herczeg Tamás országgyű-
lési képviselővel. Fontos len-
ne, hogy az önkormányzat 
konyhája jövőre megújuljon. 
Az eszközök, berendezések 
elavultak, a mai igényekhez 
képest évtizedes a lemara-
dásunk. A fejlesztés sike-
rességéhez dr. Takács Ár-
pád kormánymegbízott is 
felajánlotta segítségét. Nagy 
álmunk egy kézilabda csar-
nok megépítése, amelyhez a 
Magyar Kézilabda Szövet-
séggel már aláírtuk a mun-
kaszerződést. Bízom benne, 
jövőre további lépéseket tu-
dunk tenni a csarnok meg-
épülése felé.

Csorvás – elkészült az új 
védőnői épület
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HERCZEG TAMÁS képviselő úr 
megválasztása jelentős vál-
tozást hozott a településünk 
és a képviselőnk kapcsolatá-
ban. Nagyobb odafigyelést, 
fokozottabb segítőkészséget 
tanúsít irányunkba – fogal-
mazott bevezetőjében Ba-
logh József, Szabadkígyós 
polgármestere. – A képvise-
lő úr jó szán dé kán túl javítja 
még a helyzetet, hogy Her-
czeg Tamásnak szakmailag 
jobb és felkészültebb stáb áll 
a rendelkezésére a feladatok 
megoldásához, a hozzá tar-
tozó települések segítésé-
hez. Köszönettel tartozom 
a Képviselő Úrnak amiatt, 
hogy jelentős lob bi te vé keny-
sé get folytatott a települé-
sünk érdekében azért, hogy 
a kastélyfelújításunkhoz 
még szükséges közel egy-
milliárd forintot (a meglévő 
2 milliárd forint mellett) 
megkaphassuk. Dr. Takács 
Árpád kormánymegbízott 
úr lokálpatrióta szívvel szin-
tén támogatja ezt a felada-
tot, amiért hálás köszönetet 
mondunk neki. Ezzel hoz-
zájárultak ahhoz, hogy a 
megyénk és az ország egyik 
legszebb kastélya megújul-
hasson. Várom a napot, ami-
kor a segítőink társaságában 
felavathatjuk a sza bad kí gyó-
si Wenck heim kastélyt – tet-
te hozzá a polgármester.

Ezen a nagyberuházáson 
túl történtek még kisebb, de 
jelentőségükben annál fon-
tosabb fejlesztések Szabad-
kígyóson. Átadtak a közel-
múltban egy piacberuházást 
(30 millió) és befejeződött 
egy új orvosi rendelő felépí-
tése (65 millió), amelynek a 
használatba vétele a követ-
kező hónapokban történik 

meg. A település történeté-
ben ez az első olyan orvosi 
rendelő, amelyik nem egy 
meglévő épület átalakítá-
sából lett rendelővé, hanem 
eredetileg is annak tervez-
ték. 

Szabadkígyós további fej-
lődése szempontjából nagy 
jelentősége lesz a kormány 
Magyar Falvak Program 
koncepciójának. Balogh 
Jószef ezzel kapcsolatban 
kijelentette: – Bízom benne, 
hogy ez a program a fejlesz-
téseivel hozzájárul majd 
a falvak népességmegtar-
tó erejének erősödéséhez. 
Fontos törődni a falvakkal, 
mert a magyar lakosság kö-
zel egyharmada él 5000-nél 
alacsonyabb népességű te-
lepüléseken. Ez a lakosság 
is igényli a fejlesztéseket, 
a kormány támogatását és 
Herczeg Tamás képviselő úr 
megkülönböztetett figyel-
mét. Itt szeretnék ismét kö-
szönetet mondani negyven 
szabadkígyósi gyerek nevé-
ben Képviselő Úrnak, hogy 
meglepetésül ajándék kor-
csolyázási lehetőséget biz-
tosított nekik a békéscsabai 
korcsolyapályán!

FONTOS BERUHÁZÁSOK való-
sultak meg Telekgerendá-
son ebben az esztendőben. 
Egy ilyen méretű település 
életében óriási jelentőség-
gel bír, ha több mint 300 
millió forint fejlesztési 
forrást költhet az itt lakók 
életminőségének javítására. 
A Terület- és Településfej-
lesztési Operatív Program 
keretében közel harmincöt 
millió forintból alakítot-
tuk ki a helyi piac terüle-
tét, negyvenhat millió fo-
rintból korszerűsítettük a 
helyi óvodát és bölcsödét, 
harminc millió forintból az 
önkormányzati intézmé-
nyek energetikai korszerű-
sítése valósult meg, míg a 
település környezetvédelmi 
struktúráját százhúsz millió 
forintból fejleszthettük. Egy 
tavalyi kormányhatározat 
értelmében negyvenöt mil-
lió forintból újíthattuk fel a 
belterületi útjaink bizonyos 
szakaszait, és műfüves pá-
lya is épült a településen 
mintegy harminckétmillió 
forintból, amihez Telek-
gerendás önkormányzata 
tíz százalékos önrésszel is 
hozzájárult – összegezte a 
2018-as esztendőben elké-
szült fejlesztéseket Ránkli 
Ferenc, majd így folytatta: 
– A településünk életében is 
változást hozott a tavaszi or-
szággyűlési választás. A vá-
lasztóktól Herczeg Tamás 

kapott bizalmat, akivel a 
megválasztása óta jó a mun-
ka kapcsolat. Egyetértünk 
abban, nem hagyhatjuk, 
hogy a falvainkból elvágy-
janak az emberek, ehhez 
fejleszteni kell a települése-
inket. Egyeztettünk, hogy 
min kell még dolgoznunk, 
melyek lehetnek a következő 
lépések azért, hogy tovább 
növeljük a település lakos-
ságmegtartó képességét. 
Képviselő úr ígéretet tett rá, 
mindent megtesz, hogy ez 
a lendület megmaradjon, és 
tovább fejlődjön a település. 
Fontos lenne Telekgerendás 
számára a szennyvíz csa-
tornarendszer kialakítása, 
amelynek megvalósításához 
keressük a lehetőségeket. 
Örülők, hogy mindenben 
számíthatunk Herczeg Ta-
másra, és köszönöm az eddi-
gi munkáját!

AZ ÖNKORMÁNYZAT és intézmé-
nyei hagyományosan jó szín-
vonalon látják el a közfelada-
tokat – kezdte év értékelőjét 
Szebellédi Zoltán, Újkígyós vá-
ros polgármestere. – Köszö-
net ezért minden munkatár-
sunknak, akik lelkiismerete-
sen dolgoznak, illetve a telepü-
lésen működő egyesületek tag-
jainak, akik önkéntes, segítő 
munkájukkal hatékonyan já-
rulnak hozzá a közösség jóllé-
téért elvégzett munkához.

Kisvárosunk közösségi fej-
lődésében, értékeink megőr-
zésében, megismertetésében 
fontos szerepe van kulturá-
lis rendezvényeinknek, ame-
lyek széles, változatos palet-
tán nyújtanak kikapcsolódá-
si lehetőséget. Ezek közül ki-
emelkedik az Újkígyósi Kol-
bászgyúró Fesztivál, a Galiba 
Napok és Kézműves Fesztivál, 
az Újkígyósi Városnapok, vala-
mint a Kígyósi Advent rendez-
vénysorozat. Öröm számunk-
ra, hogy Újkígyós adhatott he-
lyet a második alkalommal 
megszervezett Országos Vi-
déktalálkozónak, amelyet ke-
resztény közösségek, gazdák 
és polgármesterek szerveztek 
meg a helyi közösséggel. 

Egy település egyik fontos 
fejlődési fokmérője, hogy mi-
lyen beruházások valósulnak 
meg, amelyek az adott épü-
letek, létesítmények állagát, 
hasznosítási lehetőségeit te-
szik jobbá. De ezek adott eset-
ben újabb munkahelyek létre-
jöttéhez vagy fenntartásához 
is hozzájárulnak. Újkígyóson 
több jól működő vállalkozás-
hoz hasonlóan az Önkormány-
zat is jelentősen hozzájárul 
ezen célok megvalósulásához. 
Folyik a munka a Keleti Iparte-
rület, a barnamezős, a zöldvá-

ros, az energetikai TOP-os pá-
lyázati projektjeinkben, a bel-
ügyminisztériumi támogatás-
ból megvalósítandó sportpá-
lya, klubhelyiség felújítási be-
ruházásban. Idén adtuk át az 
újjáépített ravatalozót, amely 
a nem konszolidált települések 
támogatásából valósult meg. 
A  régi zárdaiskola felújításá-
val, átalakításával nyithattuk 
meg a tizenhat férőhelyes Szent 
Imre Panziót (nem konszoli-
dált települések támogatása), 
illetve felújítottuk az oda veze-
tő Iskola utcát (BM pályázat). 

Az idén megvalósult vagy fo-
lyamatban lévő pályázati beru-
házások összértéke meghalad-
ja az 1 milliárd forintot.

Hisszük azt, hogy akkor tu-
dunk a településünk, az itt 
élők javára a leghatékonyab-
ban szolgálatot teljesíteni, ha 
ezt a lehető legnagyobb egy-
ségben tesszük. Köszönöm 
ezt az együtt munkálkodást 
minden jóakaratú újkígyósi 
polgárnak, az Újkígyósról el-
származott, de a szülőváros-
át segíteni tudó és akaró sze-
mélyeknek, valamint Herczeg 
Tamás országgyűlési képvi-
selőnek! – zárta gondolatait 
Szebellédi Zoltán.

AZ EMLÉKÉVET egyedülál-
ló koncert zárta a felújí-
tott evangélikus nagytemp-
lomban, ahol a város vala-
mennyi kórusa együtt éne-
kelt, szimfonikus zenekari 
kísérettel – emlékeztetett 
a jubileumi ünnepségekre 
Szarvas Péter.

Az elmúlt 300 év lendü-
letes fejlődése példaként 
áll ma is előttünk, hiszen 
Sztraka Ernő egykori főépí-
tész kora óta nem volt ilyen 
volumenű városfejlesztés 
Békéscsabán, mint napja-
inkban. A Terület- és Te-
lepülésfejlesztési Operatív 
Program keretében 15 mil-
liárd forint értékű Euró-
pai uniós forrásból újulnak 
meg óvodáink, iskoláink, a 
kerékpárutak, a Vásárcsar-
nok és a Ja mi nai Egészség-
ház. 

Az Integrált Településfej-
lesztési Program Munka-

csoportban kéthetente tár-
gyaljuk vezetőtársaimmal 
a beruházásokat, fejleszté-
si irányokat és a megvalósí-
tások aktuálisan felmerülő 
kérdéseit.

A Magyar Kormány által 
finanszírozott Modern Vá-
rosok Program Békéscsa-
bai projektjei országos vi-
szonylatban is jól haladnak. 
A legfrissebb hír a Li na mar 
Hungary Zrt. 17 milliárd 
forint értékű beruházása, 
amely az MVP programban 
kialakított ipari parkban 
valósulhat meg. Városunk 
fejlődése szempontjából 
rendkívüli jelentőséggel bír 
az M44-es gyorsforgalmi út 
építése, a Nyomdaipari Tu-
dás-és Képzőközpont és a 

Munkácsy negyed kialakí-
tása, valamint a sportuszo-
da és a sportcsarnok létre-
hozása. Fontos pozitív lé-
pés volt az idén a felsőokta-
tási campus megújulása és 
fenntartóváltása is. Szintén 
lényeges elem a térségi vá-
sártér kialakítása, amely a 
helyi és környékbeli terme-
lők piacra jutását, a magas 
szintű élelmiszerbiztonsá-
got és minőséget biztosító 
termékek könnyebb hozzá-
férését támogató beruhá-
zás.

Gondoltunk az újonnan 
megépülő létesítmények 
költséghatékony fenntart-
hatóságára is. Ennek ér-
dekében kidolgoztunk egy 
komplex energetikai prog-
ramot, amely a geotermikus 
hőenergia hasznosításából 
és egy smart grid energia 
logisztikai rendszerből áll 
majd – zárta évértékelő ösz-
szegzését Békéscsaba pol-
gármestere.

Emlékeztünk a múltra, építettük 
a jövőt a centenáriumok évében

Soha nem látott, dinamikus 
fejlődés Békéscsabán!

A Modern Városok 
Program Békés-
csabai projektjei 
jól haladnak

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

TOP-OS FORRÁSBÓL megújult a 
békéscsabai piac vásárcsar-
noka, épül a Csaba Park máso-
dik üteme, ahol egyébként a kö-
vetkező két évben további nagy 
ívű fejlesztések valósulnak 
meg. Elkészült a belváros reha-
bilitációjának 3. üteme, mely-
nek részeként megújult a Szé-
chenyi-liget, a Gőzmalom tér, 
az Élővíz-csatorna környezete, 
a Hunyadi tér, illetve a Kossuth 
tér egy része. Számos iskola és 
óvoda energetikai fejlesztése 
fejeződött be. Nagyon fontos, 
hogy teljes körűen felújításra 
került a jaminai Egészségház. 
A TOP-os pályázatok lehetővé 
tették számos önkormányza-
ti intézmény energetikai kor-
szerűsítését. A Békéscsabai 
Városfejlesztési Kft. munka-
társainak köszönhető, hogy az 
összesen mintegy 16 milliárd 
forint értékű pályázatok mind-
egyikére aláírt szerződéssel 
rendelkezik a város, és a pályá-

zatok jelentős része ebben az 
évben már el is készült.

A város fejlesztéséhez az 
uniós forrásoknál is sokkal na-
gyobb összeggel járul hozzá a 
magyar kormány, hiszen a Mo-
dern Városok Program kereté-
ben a következő három évben 
mintegy 80 milliárd forint fej-
lesztés valósul meg Békéscsa-
bán. Emellett hazai finanszíro-
zással készül az M44-es gyors-
forgalmi út. Ezek a lehetőség 
olyan nagy ívű fejlődést biz-
tosíthatnak a megyeszékhely 
számára, amely száz évre meg-
határozó lehet. 

Azt már most látjuk, hogy jö-
vőre elkészül az M44 Kondo-
ros és Ti sza kürt közötti szaka-
sza, épül a Kondoros-Békéscsa-
ba szakasz, és elkezdődik az ál-
talam személyesen is, erőtelje-
sen szorgalmazott für je si ösz-
szekötő út építése. A für je si ösz-
szekötő lényegében Békéscsa-
ba déli elkerülő útjaként funk-
cionál majd, így a délről érke-
ző átmenő forgalomtól mente-

síti a várost. Az útfejlesztések 
mellett, 2019- ben látványo-
san elindulnak a Modern Vá-
rosok Programhoz tartozó pro-
jektek, mint például a komplex 
energetikai, valamint a geoter-
mikus energiához kapcsolódó 
fejlesztések, versenyuszoda és 
új sportcsarnok építése, regio-
nális piac kialakítása a mellet-
te épülő modern, három szintes 
parkolóházzal, a Wenck heim-
ke rék pár út, a Csaba Park, a re-
pülőtér, a főiskola, valamint a 
nyomdaipari szakképzés fej-
lesztései.

Az imént érintett területek-
ből és felsorolásokból látszik, 
hogy a nyolc évvel ezelőtti kor-
mányváltás óta, soha nem lá-
tott fejlődési pályát jár be a vá-
ros. Kívánom minden békés-
csabainak, hogy – a város fejlő-
désével párhuzamosan – saját 
életükben is évről évre az előre-
lépést, életkörülményeik javu-
lását éljék meg. Ehhez kívánok 
jó egészséget, áldott, boldog ün-
nepeket!

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Balogh József Ránkli FerencSzebellédi Zoltán

Települési polgármesterek évértékelése
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Szabadkígyós – megépült az új 
orvosi rendelő

Újkígyós – hatékony, jó munka, 
folyamatos fejlődés

Telekgerendás – Egy év alatt 
több, mint 300 milliós fejlesztés
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Jövőre már közlekedhetünk 
az M44-es egyes szakaszain!

Fagyos februári délelőtt 
volt, amikor a kivitele-
ző átvette ez év elején 
az M44-s gyorsforgalmi 
út Bé kés csa ba-Kon do-
ros közötti szakaszának 
munkaterületét. Alig tíz 
hónap alatt látványosan 
elindult a munka, miköz-
ben a Ti sza kürt-Kon do-
ros nyomvonal bizonyos 
részein már az utolsó si-
mításokat végzik.

Sokan még ez év első fe-
lében is kétkedve legyin-
tettek, amikor az M44-es 
gyorsforgalmú fejlesztésé-
ről és építéséről hallottak. 
Mára a szkeptikusok is be-
látták, a gyorsforgalmi út 
nem pusztán ígéret.

A Tiszakürt-Békéscsaba 
közötti 62 kilométeres sza-
kaszt a tervek szerint a kö-
vetkező esztendő harmadik 
negyedévében átadják a for-
galomnak. Ennek a munká-
nak talán a leglátványosabb 
részeként november elején 

a helyére tolták a Körösön 
átívelő hídnak a meder fö-
lött elhelyezkedő 100 méter 
hosszú elemét. Csak ehhez  
a feladathoz egy hétre volt 
szükség.

Kevésbé látványosan, de 
megkezdődött a tényleges 
munka a Kondoros-Békés-
csaba közötti szakaszon is. 

Ma már 17 százalékos ké-
szültségről beszélhetünk, 
hiszen a régészeti feltárást, 
lő szer te le ní tést, hu mu szo-
lást követően elindultak a 
töltésalapozási és töltés-
építési munkák. A 18 kilo-
méter hosszú szakasz első 
három kilométerének már 
elkészült a pályaszerkeze-

te az aszfaltrétegig. Az ösz-
szesen 41,4 milliárd forint-
ba kerülő 2x2 sávos gyors-
forgalmi út fejlesztésének 
„A” szakasza jövő év végé-
re, „B” szakasza 2020 első 
felében készül el. Az utol-
só, „C” szakasz, amely az 
M44-et a jelenlegi 44-es 
főúttal köti össze körfor-

galmi csomóponttal, 2021 
elejére készül el. A csomó-
pont folytatása lesz a még 
közbeszerzés előtt álló 
Für  je  si út (elkészülte után 
444. sz. másodrendű főút),
amely a 4432-es jelű (Csa-
nádapáca felé vezető) köz-
úttal biztosítja majd a kap-
csolatot.

Helyére került november elején az M44 gyorsforgalmi út Körös-hídjának központi eleme

Interjú 
Herczeg 
Tamás 
képviselővel
– Mire marad ideje? A  tény-
leges munkavégzés nyilván
több, mint a Parlamentben el-
töltött idő. A sok utazást, a sok 
munkát, a sok távollétet ho-
gyan tolerálja a család?

– Amikor itthon vagyok,
igyekszem sokat lenni a fe-
leségemmel, a lányaimmal, 
amikor Budapesten töltök 
időt, rendszeresen találko-
zom a fiammal. Nélkülük 
üres lenne az életem. És ami-
kor elcsendesedik a lakás, el-
alszik mindenki, akkor oda-
ülők a számítógéphez és dol-
gozom. Régen is sokáig fent 
maradtam, csak akkor ze-
nét hallgattam, szépirodal-
mat vagy a Nemzeti Sportot 
olvastam többet… Sokat je-
lent az is, hogy én rendszerint 
vonattal járok és ez az utazá-
si idő hasznosan tölthető el. 
A  vonaton is tudok dolgozni. 
Az is fontos, hogy a választó-
kerület településeinek veze-
tőivel, a Kormányhivatallal 
erős az együttműködésünk. 
És nem hagyhatom ki, hogy 
a munkámban sok segítséget 
kapok a kabinettől, a mellet-
tem dolgozó kollégáktól. Ha 
már a családról kérdezett, el-
mondom a nagy örömünket: 
ezévben kötött házasságot a 
fiam a kedvesével, és szintén 
idén nősült a feleségem öccse, 
úgyhogy… a következő év iga-
zán szép lehet számunkra.

– Az idei a családok éve. Ez a
terület – gondolva a korábbi,
tíz évig végzett szociális ta-
nácsnoki munkájára – különö-
sen közel állhat Önhöz.

– Bár nem a Népjóléti, ha-
nem a Törvényalkotási Bi-
zottságban kaptam szerepet, 
mégis van némi lehetőségem 
arra, hogy az ezen a területen 
korábban szerzett tapaszta-
lataimat kamatoztassam. So-
kat köszönhetek ez ügyben a 
csabai Polgármesteri Hivatal 
Szociálpolitikai Osztálya jól 
felkészült munkatársainak.

– A következő évre milyen te-
rületen, milyen célokat fogal-
maz meg?

– Sok teendőnk van a bé-
késcsabai városvezetéssel, a 
Városfejlesztési Kft.-vel közö-
sen, a Modern Városok Prog-
ram sikeréért. A Békéscsabán 
megvalósítandó beruházások 
számának gyarapításában is 
van felelősségem. Van néhány, 
a családpolitikát, szociálpoli-
tikát és a vidéki Magyarorszá-
got érintő kérdéskör, ahol már 
eddig is voltak, és mindenkép-
pen lesznek is aktivitásaim. 
Részt veszek a kormánypár-
tok Családpolitikai Kabinet-
jének munkájában. A  Magyar 
Falvak Program részleteinek 
kidolgozásában is szerepet 
vállalok, hiszen nagyon fontos 
a kistelepülések népesség-
megtartó erejének növelése. 
Az idei parlamenti munkám 
számomra azt mutatja, hogy 
bár nehéz, de természetesen 
nem lehetetlen kezdő, vidéki 
képviselőként eredményeket 
elérni.

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

A PARLAMENTBEN a törvény-
kezési munka nem csak a 
jogszabályok szavazásáról 
és vitájáról szól. Sok eset-
ben éppen a szakpolitiku-
sokkal, kormánytagokkal 
folytatott egyeztetések, ja-
vaslatok megvitatása jelenti 
azt a tevékenységet, amely-
nek végén megszületik egy 
törvénytervezet. Her czeg 
Tamás országgyűlési képvi-
selő számos felvetést fogal-
mazott meg az idei eszten-
dőben. Ezek között olyanok 
is szerepeltek, amelyek a 
szociális területet és a csa-
ládtámogatásokat érintik, 
így számos alkalommal 
egyeztetett Novák Katalin-
nal, az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának család- 
és ifjúságügyért felelős ál-
lamtitkárával.

– A parlamenti munkám
során gyakran egyeztettünk 
annak a területnek – szociá-
lis ügyek és a családtámoga-
tások – a felelőseivel, amely 
az én szívemhez is közel áll. 
Fülöp Attila államtitkár úr-
ral és Novák Katalin állam-
titkár asszonnyal az utolsó 
parlamenti hét folyamán is 
beszélgettünk a követke-
ző esztendőben életbe lépő 
jogszabály módosításokról 
– mondta el az országgyűlé-
si képviselő, majd a jövő évi
változásokat foglalta össze:
– Az új esztendőben tovább
nő a kormány által, a csalá-
dok támogatására fordított
összeg. A következő évi ál-
lami költségvetésben erre a
célra kétezer milliárd forint
áll rendelkezésre, ami két-
szer annyi, mint kettőezer-

tízben. Fontos változás lesz, 
hogy nő azoknak a köre, akik 
részesülhetnek családi pót-
lékban. Szintén bővül azok-
nak a száma, akik a szociális 
rászorultság esetén megál-
lapítható pénzbeli juttatásra 
jogosultak. A csecsemő gon-
dozási díjat január elsejétől 
már nem csak a vér szerinti 
szülők, de az örökbe fogadók 
is igénybe vehetik. Jelentős 
változás, hogy az ápolási 
díj kifejezés helyett a dec-
ember közepén elfogadott 
törvényben a „gyermekek 
otthongondozási díja, ápolá-
si díj” kifejezés szerepel. Ez 
a juttatás a gyermek tizen-
nyolcadik életévének betöl-

tése után is igénybe vehető, 
s az összeg január elsejétől 
százezer forintra emelkedik. 
Szintén nő jövőre az igénybe 
vehető családi adókedvez-
mény. Ennek értelmében 
a kétgyermekes családok 
ezután havi húszezer forin-
tot írhatnak jóvá a szemé-
lyi jövedelemadójukból. A 
kormány családtámogatási 
rendszerének pozitív hatá-
sai már láthatóak, hiszen az 
elmúlt években nőtt a gyer-
mekvállalási kedv. Az újabb 
intézkedések talán hozzájá-
rulnak ahhoz, hogy többen 
válallhassák, azt a csodá-
latos feladatot, amelyet úgy 
nevezünk, családalapítás.

Novák Katalin és Herczeg Tamás a parlamenti ülés szünetében

A szeretet a legnagyobb 
ajándék , amit adhatunk
Jézus születésének napja, Karácsony ünnepe nem csak a 
kereszténység, hanem a család, a békesség és a szeretet ün
nepe is.

Karácsonykor, a nagy rohanás után elcsendesedik min
den, bezárnak az üzletek, ritkul a forgalom az utakon, 
mindannyian hazatérünk, és együtt vagyunk azokkal, akik 
a legfontosabbak számunkra.

Éljük meg a pillanatot és vegyük észre, hogy a szent Ka
rácsony nem csak egy ünnep. Sokkal inkább érzés. A szere
tet, az emlékezés, az együttlét élménye, és ez különbözteti 
meg a hétköznapoktól.

Meggyújtjuk a gyertyákat, emlékezünk azokra, akik már 
nincsenek velünk, és gondolunk azokra, akik hiányoznak 
nekünk, de most nem lehetnek mellettünk. Éljük meg a pil
lanatot és foglalkozzunk egymással úgy, hogy közben sze
retjük egymást, és ezt mondjuk is el, fejezzük ki: mondjuk el 
a gyermekünknek, a párunknak, a szüleinknek.

Ha így érzünk és ezt el is mondjuk, akkor a legnagyobb 
ajándékot adjuk, amit csak ember adhat egy másik em
bernek. Örüljünk tehát az ünnepnek, és ajándékozzuk meg 
egymást a szeretetünkkel.

Éljük át teljes szívvel az ünnepet, és ezekből az órákból 
őrizzünk emlékeket az eljövendő év hétköznapjaira azért, 
hogy azokból is kicsit ünnepit, kicsit méltóságteljest vará
zsolhassunk.

Gondoljunk arra is, hogy vannak hozzánk képest nehe
zebb sorsú, segítségre, törődésre szoruló, beteg vagy ma
gányos emberek. Most és a Karácsony utáni hétköznapok 
során is fontos a róluk való gondoskodás. Sokszor elég egy 
megértő szó, egy kéznyújtás, máskor viszont többre, áldo
zatvállalásra is szükség van.

Gondoljunk azokra, akik most is dolgoznak, hogy mi bé
kében, biztonságban tölthessük szeretteinkkel az ünnepet! 

Érezzük át, hogy nem a fenyőfa alá helyezett, drága hol
mikat rejtő díszdobozok, hanem az egymás felé fordulás, a 
figyelem és a törődés a legfontosabb ajándék! Kérem, hogy 
üljenek le a családtagjaikkal beszélgetni, ha vannak gyer
mekeik, unokáik, játsszanak velük!

Kérem és kívánom, hogy töltsék meg szép tartalommal a 
napjaikat.

Kérem, hogy ne csak kívül, hanem belül is teremtsenek 
áldott, békés hangulatot. Csak így tudjuk az otthon melegét 
valósággá tenni, és ez az állapot csakis így kísérheti végig 
életünket.

E gondolatok jegyében kívánok Békéscsaba, Csa ba sza
ba di, Csorvás, Gerendás, Kétegyháza, Két sop rony, Kon
doros, Szabadkígyós, Újkígyós és Telekgerendás vala
mennyi lakosának szeretetteljes, áldott, békés karácsonyt!

A közelgő új esztendőre tekintettel pedig sikereket, örö
möket és jó egészséget kívánok Önöknek!

 Herczeg Tamás
 országgyűlési képviselő

Az új évben szélesedik a 
családtámogatási rendszer


